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CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI BISTRIȚA 
COMPARTIMENT PREGĂTIRE DOCUMENTE 
 
 
 

PROCES-VERBAL 
încheiat azi 29.05.2024 în şedinţa ordinară  

a Consiliului local al municipiului Bistriţa 
 
 
Şedinţa ordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa se desfăşoară 

în sala de şedinţe a Primăriei municipiului Bistriţa, la care participă: consilierii 
locali ai municipiului Bistriţa, domnul primar Turc Ioan, domnul Hangan Sorin - 
Viceprimarul municipiului Bistriţa; domnul Stan Călin - Viceprimarul 
municipiului Bistriţa; domnul Găurean Florin Nicolae – Administratorul public 
al municipiului; domnul Cincea Dumitru – Matei – Secretarul general al 
municipiului; Ivaşcu Lia – director executiv Direcţia Tehnică; Scurtu Nicolae – 
director executiv Direcţia Economică; Marina Vasile – director executiv 
Direcţia Patrimoniu; Măgerușan Onița – economist la Direcția Asistență 
Socială; Dumitru Mirela – Rodica – șef Birou Managementul Resurselor 
Umane; Ruști Mihai – Șef Serviciul Relații Publice comunicare; Rad Irinel – 
șef Serviciu Voluntariat pentru Situații de Urgență; Neamţi Raul – consilier al 
primarului; Linul Robert – consilier al primarului; Cionca Terezia Tanţa – 
consilier Compartimentul Pregătire Documente; Suciu Anca – consilier 
Compartimentul Pregătire Documente; Deac Bogdan – Direcţia Tehnologia 
Informaţiei și Inovare; reprezentantul Socităţii Loyal SRL. 
 

Şedinţa ordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa a fost 
convocată prin Dispoziţia Primarului municipiului Bistriţa nr.213/23.05.2024, 
care a fost adusă la cunoştinţă publică în mass-media locală şi prin afişare pe 
site-ul primăriei. 

 
Domnul Viceprimar Sorin Hangan - Preşedintele de ședință: bună ziua, 

stimați colegi! Declar deschise lucrările ședinței ordinare a consiliului local de 
azi, 29.05.2024. Vă rog să ne ridicăm pentru intonarea imnului de stat a 
României. 

Se intonează Imnul de stat al României. 
 
Domnul Viceprimar Sorin Hangan - Preşedintele de ședință:  

mulțumesc! Suntem 14 consilieri prezenți. Avem o ordine de zi cu 20 de 
proiecte de hotărâre. Dacă sunt eventuale propuneri de modificare a ordinei 
de zi? 

A, o să retrag eu proiectul de la punctul șapte:  Proiect de hotărâre 
nr.93/17.05.2024 pentru aprobarea Regulamentului privind stabilirea 
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normelor locale de administrare, întreținere și protecție a spațiilor verzi 
publice din municipiului Bistrița. 

Dacă mai aveți ceva propuneri de modificare a ordinei de zi, am retras 
proiectul cu spațiile verzi. Aveți ceva de adăugat? Nu. 

Atunci o să vă rog să votați retragerea proiectului de la punctul șapte. 
Vă rog să dați drumul la vot. Suntem 15. A venit și domnul consilier Ciobănică. 
Puteți vota, stimați colegi! 

Încă un vot, mă rog, 14 voturi ”pentru” – am votat modificarea ordinei de 
zi cu retragerea proiectului de la punctul șapte.  

Și acum o să vă rog să votați ordinea de zi cu modificarea deja 
adoptată. Se poate vota! 

15 voturi ”pentru” ordinea de zi a fost adoptată și o să intrăm direct în 
ea.  

 
ORDINEA DE ZI A ȘEDINȚEI ORDINARE DIN DATA DE 29.05.2024, 

APROBATĂ: 
 

1. Procesul-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului local al municipiului Bistriţa 
din data de 18.04.2024 
 

2. Procesul-verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului local al municipiului 
Bistriţa convocată de îndată în data de 29.04.2024 
 

3. Procesul-verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului local al municipiului 
Bistriţa din data de 20.05.2024 

 

4. Proiect de hotărâre nr.86/11.04.2024 privind actualizarea componenţei 
Consiliului Tehnico-Economic, ca organ consultativ la nivelul municipiului 
Bistrița și a Regulamentului de Organizare și Funcționare al acestuia 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia economică, Comisia de urbanism, Comisia juridică şi 

administraţie publică locală 
 

5. Proiect de hotărâre nr.90/10.05.2024 privind stabilirea unor măsuri pentru 
acordarea ajutorului de urgență familiilor și persoanelor aflate în situații 
deosebite, conform Legii nr.196/2016 privind venitul minim de incluziune 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică 

locală 
 

6. Proiect de hotărâre nr.92/16.05.2024 pentru modificarea Hotărârii 
nr.116/12.06.2023 a Consiliului local al municipiului Bistrița, privind 
aprobarea Documentației de avizare a lucrărilor de intervenții și a 
indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiții ”Îmbunătățirea 
eficienței energetice a clădirilor publice – imobil din Piața Centrală nr.6” 
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care face obiectul contractului de finanțare nr.143682/19.12.2022 
”Îmbunătățirea eficienței energetice a clădirilor publice – sediul principal al 
Primăriei, Piața Centrală nr.6” 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia economică, Comisia de urbanism 

 
7. Proiect de hotărâre nr.94/17.05.2024 pentru modificarea Anexei nr.2 la 

Hotărârea Consiliului Local al Municipiului Bistrița nr.94/2023 privind 
aprobarea Organigramei, Statului de Funcţii și a Regulamentului de 
Organizare și Funcționare ale aparatului de specialitate al Primarului 
municipiului Bistrița, ca urmare a reorganizării acestuia și a Poliției locale a 
municipiului Bistrița 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică 

locală 
 

8. Proiect de hotărâre nr.95/17.05.2024 privind aprobarea alipirii unor imobile-
teren și însușirea documentaţiei cadastrale de primă înregistrare în sistemul 
integrat de cadastru și carte funciară a imobilului – teren de sport situat 
incinta Școlii Gimnaziale Ștefan cel Mare Bistrița și înscrierea lui în 
proprietatea Municipiului Bistrita, domeniul public 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia juridică şi administraţie publică locală 

 
9. Proiect de hotărâre nr.96/17.05.2024 privind aprobarea cererii de trecere 

din domeniul public al statului şi din administrarea Direcţiei Generale 
Regionale a Finanţelor Publice Cluj-Napoca, în domeniul public al 
Municipiului Bistrița, a unei părți din bunul imobil situat în municipiul 
Bistriţa, str. 1 Decembrie, nr. 6-8, respectiv partea din imobil înscrisă în CF 
95160 Bistrița 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia de urbanism,  Comisia juridică şi administraţie publică locală 

 
10. Proiect de hotărâre nr.97/17.05.2024 privind acceptarea donaţiei 

imobilului-teren situat în intravilanul municipiului Bistrița, având destinația 
de tronson al străzii Raal și înscrierea lui în domeniul public al Municipiului 
Bistrița 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia juridică şi administraţie publică locală 

 
11. Proiect de hotărâre nr.98/17.05.2024 privind însușirea documentaţiilor 

cadastrale de primă înregistrare în sistemul integrat de cadastru și carte 
funciară a două imobile-teren situate în municipiul Bistrița, strada Crinilor, 
având destinații de uz și interes public local și înscrierea lor în proprietatea 
Municipiului Bistrița, domeniul public 
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- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia juridică şi administraţie publică locală 

 
12. Proiect de hotărâre nr.99/17.05.2024 privind aprobarea închirierii prin 

licitație publică a unei suprafețe de 15 mp teren, proprietate publică a 
municipiului Bistriţa, pentru amplasarea de echipamente de joacă pentru 
copii 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică locală 

 
13. Proiect de hotărâre nr.100/17.05.2024 privind aprobarea concesionării prin 

licitaţie publică a cotei de 100/1342 părți teren situat în intravilanul 
municipiului Bistrița, localitatea componentă Sigmir, în vederea construirii 
unui altar de vară 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică locală 

 
 

14. Proiect de hotărâre nr.101/17.05.2024 pentru abrogarea Hotărârii 
Consiliului local al municipiului Bistrița nr.30/29.02.2024 privind 
definitivarea înscrierii imobilului-teren identificat în CF nr.81616 Bistriţa, 
situat în municipiul Bistrița, strada Simpozionului f.n., în proprietatea 
Municipiului Bistriţa, domeniul privat 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia juridică şi administraţie publică locală 

 
15. Proiect de hotărâre nr.102/17.05.2024 privind aprobarea trecerii din 

domeniul public în domeniul privat al Municipiului Bistriţa a două imobile, 
construcții și teren, ca urmare a dezafectării de la utilitatea publică 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia juridică şi administraţie publică locală 

 
16. Proiect de hotărâre nr.103/17.05.2024 pentru modificarea Hotărârii 

consiliului local nr.65/12.04.2023 privind aprobarea Documentației de 
avizare a lucrărilor de intervenție și a indicatorilor tehnico-economici 
pentru obiectivul de investiţii ”Creşterea eficienţei energetice a clădirii 
Grădiniţa cu program normal nr.7” str.Constantin Roman Vivu nr.35, 
municipiul Bistriţa 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia economică 

 
17. Proiect de hotărâre nr.104/17.05.2024 pentru modificarea Hotărârii 

Consiliului local al municipiului Bistrița nr.68/12.04.2023 privind aprobarea 
Documentației de avizare a lucrărilor de intervenție și a indicatorilor 
tehnico-economici pentru obiectivul de investiţii ”Creşterea eficienţei 
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energetice a clădirii Grădiniţa cu program normal nr.10”, Bulevardul 
Independenţei nr.57, municipiul Bistriţa 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia economică 

 
18. Proiect de hotărâre nr.105/23.05.2024 privind aprobarea prelungirii duratei 

contractului de concesiune nr.10606/389/E/2004 încheiat cu Societatea 
Caraiman S.R.L. pentru terenul situat în municipiul Bistriţa, Bulevardul 
Decebal nr.40 sc.C, aferent extinderii spațiului comercial proprietatea 
societății 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia juridică şi administraţie publică locală 

 
19. Proiect de hotărâre nr.106/23.05.2024 privind aprobarea listei de prioritate 

pentru anul 2024 cuprinzând persoanele îndreptăţite să beneficieze de o 
locuinţă socială 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia juridică şi administraţie publică locală 

 
Diverse 

 
 
Se trece la punctul 1 de pe ordinea de zi: Procesul-verbal al 

ședinței ordinare a Consiliului Local al municipiului Bistrița din data de 
18.04.2024. 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan - Preşedintele de ședință:  vă rog să 
dați drumul la vot. Se poate vota! 

14 voturi ”pentru” și un coleg care nu a votat (Domnul consilier Bria 
Dumitru Alexandru lipsește din sala de ședință). E aprobat procesul – verbal 
din 18 aprilie 2024. 

 
Se trece la punctul 2 de pe ordinea de zi: Procesul-verbal al 

şedinţei extraordinare a Consiliului local al municipiului Bistriţa 
convocată de îndată în data de 29.04.2024 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan - Preşedintele de ședință: puteți vota.  
Cu 14 voturi ”pentru”, un coleg care nu a votat (Domnul consilier Bria 

Dumitru Alexandru lipsește din sala de ședință).  
Procesul – verbal din 29.04.2024 a fost aprobat. 
 
Se trece la punctul 3 de pe ordinea de zi: Procesul-verbal al 

şedinţei extraordinare a Consiliului local al municipiului Bistriţa din data 
de 20.05.2024 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan - Preşedintele de ședință: se poate 
vota, stimați colegi! 

15 voturi ”pentru” - adoptat. 
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Se trece la punctul 4 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 
nr.86/11.04.2024 privind actualizarea componenţei Consiliului           
Tehnico-Economic, ca organ consultativ la nivelul municipiului Bistrița 
și a Regulamentului de Organizare și Funcționare al acestuia 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii consilierilor locali în funcție. Anexa 1 se votează cu vot secret.  

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință solicită 
avizele comisiilor de specialitate.  

Doamna consilier Hudrea Daniela - Maria – Secretarul Comisiei 
economice: aviz favorabil. 

Domnul consilier Munthiu Cristiean – Președintele Comisiei de 
urbanism: Comisia de urbanism a avizat favorabil.  

Domnul consilier Filip Tudor – Președintele Comisiei juridice și 
administrație publică: aviz favorabil, domnule președinte! 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: 
mulțumesc! Dacă sunt intervenții?  

Dacă nu sunt, vă propun să votăm Anexa 1 cu vot secret. Vă rog să 
votați!  

15 voturi ”pentru” din 15 consilieri locali prezenți.  
Și acum o să votăm proiectul în ansamblu, care cuprinde și Anexa 1,  

vot deschis. Se poate vota! 
15 voturi ”pentru” - proiectul a fost adoptat. Mulțumesc! 
 
Se trece la punctul 5 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.90/10.05.2024 privind stabilirea unor măsuri pentru acordarea 
ajutorului de urgență familiilor și persoanelor aflate în situații deosebite, 
conform Legii nr.196/2016 privind venitul minim de incluziune 

Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii consilierilor locali în funcție. 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință solicită 
avizele comisiilor de specialitate.  

Doamna consilier Hudrea Daniela - Maria – Secretarul Comisiei 
economice: aviz favorabil. 

Domnul consilier Filip Tudor – Președintele Comisiei juridice și 
administrație publică: aviz favorabil! 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: dacă sunt 
intervenții? Nu sunt, vă rog să dați drumul la vot! Se poate vota. 

 Deci 15 voturi ”pentru”  - proiectul a fost adoptat. 
 
Se trece la punctul 6 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.92/16.05.2024 pentru modificarea Hotărârii nr.116/12.06.2023 a 
Consiliului local al municipiului Bistrița, privind aprobarea 
Documentației de avizare a lucrărilor de intervenții și a indicatorilor 
tehnico-economici pentru obiectivul de investiții ”Îmbunătățirea 
eficienței energetice a clădirilor publice c– imobil din Piața Centrală nr.6” 
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care face obiectul contractului de finanțare nr.143682/19.12.2022 
”Îmbunătățirea eficienței energetice a clădirilor publice – sediul principal 
al Primăriei, Piața Centrală nr.6” 

 Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii consilierilor locali în funcție.  

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință solicită 
avizele comisiilor de specialitate.  

Doamna consilier Hudrea Daniela - Maria – Secretarul Comisiei 
economice: aviz favorabil. 

Domnul consilier Munthiu Cristiean – Președintele Comisiei de 
urbanism: aviz favorabil, Comisia de urbanism. 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: intervenții, 
dacă sunt? Dacă sunt, nu sunt, vă rog să dați drumul la vot. Se poate vota! 

15 voturi ”pentru” - proiectul a fost adoptat. 
 
Punctul 7 de pe ordinea de zi inițială a fost retras.  
 
Se trece la punctul 8 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.94/17.05.2024 pentru modificarea Anexei nr.2 la Hotărârea Consiliului 
Local al Municipiului Bistrița nr.94/2023 privind aprobarea Organigramei, 
Statului de Funcţii și a Regulamentului de Organizare și Funcționare ale 
aparatului de specialitate al Primarului municipiului Bistrița, ca urmare a 
reorganizării acestuia și a Poliției locale a municipiului Bistrița 

 Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii consilierilor locali prezenți.  

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință solicită 
avizele comisiilor de specialitate.  

Doamna consilier Hudrea Daniela - Maria – Secretarul Comisiei 
economice: aviz favorabil. 

Domnul consilier Filip Tudor – Președintele Comisiei juridice și 
administrație publică: aviz favorabil și din partea comisiei juridice. 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: intervenții 
dacă sunt? Se poate vota. 

15 voturi ”pentru” - proiectul a fost adoptat. 
 
Se trece la punctul 9 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.95/17.05.2024 privind aprobarea alipirii unor imobile-teren și însușirea 
documentaţiei cadastrale de primă înregistrare în sistemul integrat de 
cadastru și carte funciară a imobilului – teren de sport situat incinta 
Școlii Gimnaziale Ștefan cel Mare Bistrița și înscrierea lui în proprietatea 
Municipiului Bistrița, domeniul public 

 Proiectul de hotărâre cuprinde 8 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii consilierilor locali în funcție.  

 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință solicită 
avizul comisiilor de specialitate.  
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Domnul consilier Filip Tudor – Președintele Comisiei juridice și 
administrație publică: aviz favorabil și din partea comisiei juridice. 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: 
mulțumesc! Intervenții dacă sunt? Vă rog să dați drumul la vot, se poate vota. 
Încă un coleg... 

15 voturi ”pentru” - proiectul a fost adoptat. 
 
 Se trece la punctul 10 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.96/17.05.2024 privind aprobarea cererii de trecere din domeniul public 
al statului şi din administrarea Direcţiei Generale Regionale a Finanţelor 
Publice Cluj-Napoca, în domeniul public al Municipiului Bistrița, a unei 
părți din bunul imobil situat în municipiul Bistriţa, str. 1 Decembrie,       
nr. 6-8, respectiv partea din imobil înscrisă în CF 95160 Bistrița 

 Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole şi se adoptă cu votul deschis a 
cel puțin 15 consilieri locali în funcție.  

 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință solicită 
avizul comisiilor de specialitate.  

Domnul consilier Munthiu Cristiean – Președintele Comisiei de 
urbanism: Comisia de urbanism  - aviz favorabil.  

Domnul consilier Filip Tudor – Președintele Comisiei juridice și 
administrație publică: aviz favorabil, domnule președinte! 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: dacă sunt 
intervenții? Atunci putem vota. Vă atenționez că avem nevoie de 15 voturi. Se 
poate vota, da. 

 Mulțumesc! 15 voturi ”pentru” -  proiectul a fost adoptat. 
 
Se trece la punctul 11 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.97/17.05.2024 privind acceptarea donaţiei imobilului-teren situat în 
intravilanul municipiului Bistrița, având destinația de tronson al străzii 
Raal și înscrierea lui în domeniul public al Municipiului Bistrița 

 Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole şi se adoptă cu votul deschis a 
cel puțin 15 consilieri locali în funcție.  

 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință solicită 
avizul comisiilor de specialitate.  

Domnul consilier Filip Tudor – Președintele Comisiei juridice și 
administrație publică: aviz favorabil din partea comisiei juridice. 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: dacă sunt 
intervenții?  

Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: mulțumesc, domnule 
președinte!  

Având în vedere informațiile pe care le deținem raportat la faptul că se 
pare că această suprafață este deja asfaltată, până a lămurirea situației, noi 
nu..., îmi cer scuze, reiau: ziceam că având în vedere informațiile pe care le 
deținem potrivit cărora suprafața respectivă de teren ar fi deja asfaltată, noi nu 
vom vota proiectul până la lămurirea situației. Mulțumesc! 
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Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: v[ rog, 
domnule primar! 

Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: domnule consilier, 
această stradă a fost pietruită de nenumărate ori. Acuma noi facem diferența 
între piatră și asfalt. Sigur că și piatra și asfaltul costă banii. Dar dacă 
însumăm piatra pusă pe această stradă, inclusiv de administrația anterioară, 
cu cât costă asfaltul p                     e care l-am pus noi, oare care este raportul 
și ce relevanță are? Poate că cineva a greșit, împușcați-mă pe mine. 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință:  bun, alte 
intervenții? Dacă nu sunt, vă rog să dați drumul la vot, vă rog să votați, stimați 
colegi! 

 13 voturi ”pentru” și două ”abțineri” - da, proiectul de hotărâre nu 
a fost adoptat.  

Domnul consilier Urâte Florin-Radu: dacă îmi permiteți, domnule 
președinte? Eu să înțeleg acuma că domnii de la PSD s-au opus să 
amenajăm o stradă pentru o firmă cum este RAAL, strada RAAL? 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: pentru 
cetățeni. 

 Domnul consilier Urâte Florin-Radu: e vorba de cetățeni. Cred că 
suntem aici, stimați consilieri, să asigurăm bunăstarea cetățenilor, să facem 
proiecte. Adică eu înțeleg că, și cu iertare, domnul Bria, adică să înțeleg că 
dumneavoastră ați pus piatră pe diverse străzi, și pe bani se pune și piatra, și 
cu bascule, și cu împrăștiere și acuma vă opuneți c-am tras un covor asfaltic. 
Sună extrem de aberant și mai ales că suntem și în campania electorală, 
iertați-mă! Adică să vă abțineți de la a face ceva pentru o zonă, că e vorba de 
firmă, că e vorba de locuitori, mi se pare jenant din poziția de consilier,   
iertați-mă! 

Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: da, vă rog, domnule 
președinte! Eu am fost foarte, ca să zic așa, elocvent în dorința mea de a nu 
dezvolta subiectul. Sigur, ordinea operațiunilor în sistemul administrativ, în 
sistemul public, este ușor diferită și trebuie respectată. Este o chestiune care 
trebuie să încercați să v-o însușiți, domnule coleg. Am mai făcut chestia asta 
când am avut discuția cu patinoarul. Anumite lucruri trebuie să le respectăm și 
anumite rigori, asta trebuie să facem, pentru că altfel nu mai facem nimic. 
Facem totul și venim doar o dată la sfârșit de mandat și validăm tot ce s-a 
întâmplat. Sunt niște reguli pe care cred că trebuie să le respectăm. Suntem 
totuși un consiliul local al unui municipiu - capitală de județ. Nu suntem o 
comună obscură. Nu că ar fi mai puțin, mai puțin de respectat consiliul de la o 
comună. Deci cred că trebuie să înțelegem că anumite lucruri trebuie 
respectate. 

Mai este un aspect și n-am vrut, înțeleg și nu știu dacă e real, că există 
și un dosar penal pe rol. Poate că dacă ați fi știut asta, n-ați fi votat nici 
dumneavoastră. De aceea am spus că doresc să lămuresc situația, n-am 
spus că nu doresc să se întâmple anumite investiții. Este foarte limpede       
ce-am spus. N-am vrut să dezvolt subiectul. dumneavoastră mă obligați să o 
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fac. Din informațiile pe care le dețin, există și un dosar penal pe rol. Este 
motivul pentru care am ales să nu votez acest proiect. Dacă dumneavoastră 
doriți să-l votați, este foarte bine. Dar repet, după 4 ani de mandat, probabil că 
ar trebui anumite chestiuni să le înțelegem și să ni le însușim, cu tot respectul, 
Nu știu cine a pus piatră acolo. Deci eu nu pun piatră, consilierii, iertați-mă, 
consilierii nu pun piatră, vă rog să mă înțelegeți. Consilierii nu pun piatră pe 
drumuri. Consilierii aprobă proiecte, în măsura în care proiectele respective 
întrunesc condițiile legale. Asta este ceea ce facem noi ca și consilieri. Dar  
repet, anumite chestiuni, măcar la final de mandat ar trebui să ni le însușim 
fiecare și modul în care merge activitatea în zona bugetară, în zona de 
administrație. Mulțumesc! 

Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: deci, ca să înțeleagă 
toată lumea despre ce este vorba, pentru că nu am convingerea că toată 
lumea știe exact despre ce este vorba. Primăria asfaltează drumuri de 
pământ, drumuri pietruite de fapt, drumuri care sunt în domeniul public. Dintr-o 
eroare a fost asfaltat în cartierul RAAL și un drum pentru care există 
documentație, da, noi astăzi, prin hotărârea de consiliu local, nu facem nimic 
altceva decât, sau nu ar fi trebuit să facem nimic altceva, decât să acceptăm 
donația. Oamenii vin și spun: Primărie, ia terenul cu destinația de drum. 
Domnii de la PSD spun: Nu primim donația pe care ni-o dau proprietarii de pe 
strada respectivă pentru că s-a pus asfalt pe drumul respectiv, pe acel drum. 
Păi, stimați domni, una e una, alta e alta. Donația e una și faptul că a fost pus 
asfalt e altceva. Da, sigur, probabil că vom face ani grei de pușcărie pentru 
faptul că, din greșeală, s-a pus asfalt pe o stradă pentru care exista 
documentație pentru preluare în domeniul public. Dar ce aveți cu oamenii ăia, 
de ce nu le primim donația? De ce respingeți această donație? Nu ne mai 
vorbiți despre legalitate în condițiile în care, iertați-mă, aveți un exponent care 
spune niște lucruri de ne doare capul pe toți, cum construiește peste clădirea 
din Eminescu și alte prostii mai mari decât noi, da. Păi nu, ce treabă are 
acceptarea donației, cu faptul că a fost pus asfalt pe stradă? Că sunt alegeri 
în 9 iunie? Așa ați făcut și cu patinoarul. Numai că nu v-a ieșit. Nu prea vă 
iese nimic, pentru că noi venim cu lucruri pentru oameni, iar dumneavoastră 
băgați bota prin gard și nu vreți ca acele lucruri bune pe care le facem să 
continue. Ar trebui să vă treziți la ușă cu oamenii care stau pe strada 
respectivă și să le explicați lor de ce municipalitatea nu acceptă terenul cu 
destinația de drum, pe care ni-l dau gratuit.  

Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: cred că ne vom lungi, 
domnule președinte, și mulțumesc pentru că îmi permiteți să continuu! 

Sigur, din punct de vedere al oamenilor, problema este rezolvată. 
Oamenii au asfaltul acolo și nu cred că-i interesează dacă sau nu se acceptă 
donația. La un moment dat se va accepta și donația, probabil. Noi voiam să o 
facem după ce lămurim situațiile. Nu v-ați referit, domnule primar, la informația 
pe care poate că o aveți și dumneavoastră, că ar fi deschis vreun dosar penal 
acolo. 
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Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: păi numai dacă ne-ați 
făcut o plângere penală dumneavostră? 

Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: noi cu siguranță nu. 
Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: dar cine?  
Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru:  nu știu, dar asta este 

informația. 
Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: dacă tot vorbiți de un 

dosar penal, poate ne spuneți și cine a făcut reclamația?  
Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: vă rog. Asfaltul este..., eu 

nu m-am opus, dacă s-a așterut covor asfaltic, ăla e așternut deja. Noi am fi 
vrut să mergem să verificăm legalitatea documentelor și să se facă într-o   
succesiune legală și corectă - unu la mână. 

Doi la mână: în privința construirii peste unele clădiri,  
aveți și dumneavoastră același tip de abordări cu privire la piață. 

Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: da, în condiții de 
legalitate!  

Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: dar nici noi nu am vrut, nici 
noi nu am vrut să mergem să..., nici noi nu ne-am propus să mergem.... 

Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița:  mai ascultați o dată 
ce a spus... 

Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: nici noi nu ne-am dorit să 
mergem și să..., cum să zic,  să tâlhărim pe cineva de proprietate, dacă asta 
sugerați. Deci, nu vrem să facem nimic altceva decât ce doriți să faceți 
dumneavoastră la piață, la Decebal. Aceleași lucruri dorim să le facem, în 
aceleași condiții, de legalitate, evident. 

Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: întrebați-i și pe ceilalți 
dacă sunt de acord cu ce spuneți? 

Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: mulțumesc, vă stau la 
dispoziție dacă doriți, dar cred că dezbatem mai mult decât trebuie un subiect 
care.... 

Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: nu, dar e jenant 
acuma.... 

Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: nu este jenat, domnule 
primar! 

Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: ne-ați făcut și 
plângere penală că am pus ... 

Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: nu am făcut plângere 
penală. Vă încredințez că n-am făcut,  eu - cel puțin. Mulțumesc! 

Domnul consilier Urîte Florin – Radu: n-aș fi vrut să mai pun o întrebare, 
domnule consilier, dar v-o pun: în mandatul trecut pe strada Ulmului, de la o 
anumită zonă în sus s-a asfaltat o stradă de către o firmă, fără nici o aprobare 
de la primărie. De ce n-ați făcut o plângere penală sau de ce nu v-ați opus? 
Sau de ce n-ați făcut o sesizare Poliției locale? Dacă nu știți care e strada 
Ulmului, vă spun și unde și cine stă pe strada respectivă. Nu știți, nu, care e 
strda Ulmului? Da, vă las.  
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Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: nu cunosc informația asta și 
înclin să cred că e o declarație politică, domnule coleg 

Domnul consilier Urîte Florin – Radu:  vă rog verificați! 
Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru:  veniți dumneavoastră cu 

verificările, că eu am venit cu verificări în fața dumneavoastră.  
Domnul consilier Urîte Florin – Radu:  vă spun eu, fără nici un fel de 

aprobare.... 
Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: vă rog prezentați 

documente. Părerea mea este că rămâne strict o afirmație pe care îmi permit 
să o iau sub beneficiu de inventar, până la prezentare. Eu am venit cu 
documente. Mulțumesc! 

Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: ce documente aveți, 
domnule consilier? 

 Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: am un extras de carte 
funciară care atestă că proprietatea este netransferată și constatarea directă 
ca strada este asfaltată, că este o stradă cadastrată. 

 Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: extraordinar! 
 Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru:  minunat! 
 Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: sunteți foarte vigilent! 
 Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru:  păi dumneavoastră ni le-ați 

pus la la dispoziție, domnule primar! Sunt documentele pe care le-am primit. 
Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița:  stimate domn, mi-ar 

fi rușine, sincer! 
Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: vă rog, nu trebuie să 

discutăm așa.  
Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița:  nu, nu,  vă spun și 

când ne vedem între patru ochi. 
Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: nu trebuie să discutăm așa. 
Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: vă rog frumos, și 

când ne vedem între patru ochi. Domnule, de ce preluați balastul ăsta? De ce 
nu-i lăsați pe alții să se facă de minune? Sunteți un om cu un statut, domnule, 
și vă cunoaște tot orașul. De ce faceți asta? E jenant, domnule, chiar merită 
PSD-ul să vă faceți de minune într-un asemenea hal? 

Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: mi-aș fi dorit să se 
înregistreze ce spuneți, domnule primar, dacă vreți să dau replica la microfon, 
dacă vreți v-o dau peste masă. 

Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: păi pot să și ... vă mai 
spun o dată. Chiar merită să vă faceți de minune într-un asemenea hal pentru 
PSD? Oamenii vin cu donație și dumneavoastră spuneți că nu le primim 
donația?  Pentru că da, din eroare, o să se vadă, din eroare s-a pus asfalt pe 
stradă. Nu le mai primim donația? Până acolo ducem campania asta 
electorală, în modul în care ați dus-o până acuma? Nu uitați că ați mai spus o 
enormitate, că indexarea cu rata inflației a taxelor și impozitelor este majorare. 
Și v-am spus că nu este. Și tot pe dumneavoastră v-au trimis ca să spuneți 
prostiile alea, totuși? 
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 Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru:  bun, mulțumesc! Ceea ce 
prezint aici sunt doar niște realități. Anumite lucruri, nu, n-au fost făcute așa 
cum trebuie și așteptăm să fie corectate. Asta e, asta e o pretenție care cred 
că nu e exagerat. 

Majorarea, domnule primar, s-a făcut cu un procent mai mare decât rata 
inflației, ușor mai mare decât rata inflației.  

Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: așa e? cum?  
Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: deci este majorarea, după 

părerea mea, s-a făcut, m-am uitat peste niște taxe, s-a făcut cu un procent, 
după părerea mea, mai mare. Gândiți-vă, aduceți-vă ..... 

Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: Nicu, tu auzi ce 
spune domnul Bria? Că majorarea taxelor și impozitelor s-a făcut cu un 
procent mai mare decât rata inflației.  

Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: nu s-a făcut fix cu procentul 
......  

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: nu e 
adevărat, vă spune directorul economic că dânsul a facut-o. 

Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru:  înseamnă că avem surse 
diferite de informație. 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: păi  aveți 
surse la fel ca ... 

 Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: mulțumesc! 
 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: iar 

indexarea cu rata inflației este lege. Noi luăm act de ea, domnule consilier! O 
lege dată în 2016 de PSD, cu prim-ministru PSD, cu ministrul finanțelor PSD, 
cu primari PSD, cu președinte CJ – PSD, cu tot ce vreți PSD, domnule! Și e o 
lege care e obligatorie, noi luăm act de ea, n-avem cum să modificăm, da? 
Indexat cu indicele de inflație, indicii de inflație nu sunt mai mulți, da? Deci nu 
sunt mai mulți indici, unul singur e indicele de inflație și e ăla dat național, nu  
povești.  Și aia a făcut și-n ajunul de revelion Consiliul Județean, a făcut-o în 
ajunul de Revelion în 29, în 30 ca să .... Iar colegii noștri au votat că n-au ce 
să facă, nu se pot împotrivi legii, că tot vorbeați mai devreme cu 5 minute, de 
lege.  

Vă rog, domnul Pavelean! 
Domnul consilier Pavelean Nicolae: da, mulțumesc! O simplă întrebare, 

pentru că am fost abordat deja de către oameni - oameni care au stradă care 
este în domeniu privat momentan, dar bineînțeles, ar avea voință să o doneze 
către Primăria Bistrița. Care e garanția oamenilor că după ce o donează,         
într-adevăr Primăria se va ocupa și va sfalta strada? Și întreb mai ales acum, 
pentru că după situația asta s-ar putea să fie mulți oameni care o să spună: 
nu mai vreau să donez sau nu vreau să ..., nu mai am intenția să o donez 
pentru că poate nu vrea să o accepte Primăria, sau poate nu vrea să mai 
asfalteze. Mulțumesc, 
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 Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: domnule consilier, 
oamenii să o facă liniștiți, pentru că avem un proiect vast de asfaltare a tuturor 
drumurilor pietruite din oraș, a tuturor. Iar acest lucru se întâmplă pe două, 
prin două mari modalități: prin modernizare care se presupune studiul de 
fezabilitate, proiect tehnic, licitații  - durează mai mult, costurile sunt mai mari 
și lucrările sunt mai complexe, pentru că venim cu sistem de preluare a apelor 
pluviale, cu iluminat public, cu trotuare. Dar avem și această modalitate pe 
care o practică doar Bistrița, pe modelul unui municipiu din România, a unuia 
singur. Am identificat-o întâmplător și avem o bază care ne permite, bază 
legală, care ne permite să facem acest lucru. Ce vreți să vă spun 
dumneavoastră și altora, că am primit tot felul de inputuri în speranța că ne 
vom lăsa, că vom renunța să mai asfaltăm. Nu ne lăsăm, că nu ne e frică de 
PSD. Și o spun răspicat, o spun tare, continuăm să asfaltăm. 50 de străzi ne 
propunem să asfaltăm în acest an. De aceea am băgat bani în stația pentru 
producerea de mixturi asfaltice și atunci o anumită instituție a statului ne-a 
ținut luni și luni și luni de zile pe loc, în ideea de a nu ne apuca de treabă. Ei, 
ne-a ajutat, ne ajutat Dumnezeu și am rezolvat problema. Ne-am cumpărat 
ceea ce ne trebuie, utilaje moderne cu comandă numerică. 18 milioane de lei 
costă investiția. Mă refer la stația pentru producerea de mixturi asfaltice și la 
toate utilajele pe care le-am cumpărat. Așa că să fie oamenii liniștiți, să-și 
doneze străzile și, în condițiile în care sunt în domeniul public, nu fac parte din 
masterplanul de apă și canal, masterplan care trebuia să fie demult 
implementat de Consiliul Județean și AQUABIS în Bistrița, demult, demult, 
demult. Venim și asfaltăm, poate chiar anul ăsta. Deci să vină oamenii să 
doneze, că după 9 iunie nu se mai opun nici PSD – iștii la preluări în domeniul 
public. Acuma e de sezon. 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: ...care      
le-au întreținut și până acuma, dar nu știu dacă știți zona, dacă ați fost, cum e 
acolo cartierul - și sunt una, două, trei, plus oarecum legătura aia rotundă. E și  
vorba de un tronson de care oamenii, când s-au dus acolo, n-au știut 
povestea asta, dar uite că refuzăm. În fine, nu vorbim de sutele de străzi care 
le-au întreținut până acuma ei, fără să fie întăbulate, și unele școli și unele 
parcări care nu sunt întăbulate și așa mai departe. Dar despre asta altădată. 
Bun, mergem mai departe, că s-a votat. Proiectul a picat. 

 
Se trece la punctul 12 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.98/17.05.2024 privind însușirea documentaţiilor cadastrale de primă 
înregistrare în sistemul integrat de cadastru și carte funciară a două 
imobile-teren situate în municipiul Bistrița, strada Crinilor, având 
destinații de uz și interes public local și înscrierea lor în proprietatea 
Municipiului Bistrița, domeniul public 

 Proiectul de hotărâre cuprinde 8 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorității  consilierilor locali în funcție.  

 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință solicită 
avizul comisiilor de specialitate.  
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Domnul consilier Filip Tudor – Președintele Comisiei juridice și 
administrație publică: aviz favorabil. 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: dacă sunt 
intervenții? Nu sunt. Vă rog să dați drumul la vot! 

16 voturi ”pentru”,  s-a alăturat și doamna consilier Săsărman, proiectul  
a fost adoptat.  
 

Se trece la punctul 13 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 
nr.99/17.05.2024 privind aprobarea închirierii prin licitație publică a unei 
suprafețe de 15 mp teren, proprietate publică a municipiului Bistriţa, 
pentru amplasarea de echipamente de joacă pentru copii 

 Proiectul de hotărâre cuprinde 10 articole şi se adoptă cu votul deschis 
al majorității  consilierilor locali în funcție.  

 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință solicită 
avizul comisiilor de specialitate.  

Doamna consilier Hudrea Daniela - Maria – Secretarul Comisiei 
economice: aviz favorabil, comisia economică. 

Domnul consilier Filip Tudor – Președintele Comisiei juridice și 
administrație publică: aviz pozitiv. 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: dacă sunt 
intervenții? Nu sunt. Vă rog să dați drumul la vot! 

16 voturi ”pentru”,   proiectul a fost adoptat.  
 

Se trece la punctul 14 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 
nr.100/17.05.2024 privind aprobarea concesionării prin licitaţie publică a 
cotei de 100/1342 părți teren situat în intravilanul municipiului Bistrița, 
localitatea componentă Sigmir, în vederea construirii unui altar de vară 

 Proiectul de hotărâre cuprinde 11 articole şi se adoptă cu votul deschis 
al majorității  consilierilor locali în funcție.  

 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință solicită 
avizul comisiilor de specialitate.  

Doamna consilier Hudrea Daniela - Maria – Secretarul Comisiei 
economice: aviz favorabil, comisia economică. 

Domnul consilier Filip Tudor – Președintele Comisiei juridice și 
administrație publică: aviz favorabil, domnule președinte! 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: dacă sunt 
intervenții? Vă rog să dați drumul la vot! 

16 voturi ”pentru”,   proiectul a fost adoptat.  
 

Se trece la punctul 15 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 
nr.101/17.05.2024 pentru abrogarea Hotărârii Consiliului local al 
municipiului Bistrița nr.30/29.02.2024 privind definitivarea înscrierii 
imobilului-teren identificat în CF nr.81616 Bistriţa, situat în municipiul 
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Bistrița, strada Simpozionului f.n., în proprietatea Municipiului Bistriţa, 
domeniul privat 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorității  consilierilor locali în funcție.  

 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință solicită 
avizul comisiilor de specialitate.  

Domnul consilier Filip Tudor – Președintele Comisiei juridice și 
administrație publică: aviz favorabil. 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință:  
intervenții? Vă rog să dați drumul la vot, atunci! 

16 voturi ”pentru” - proiectul a fost adoptat.  

Se trece la punctul 16 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 
nr.102/17.05.2024 privind aprobarea trecerii din domeniul public în 
domeniul privat al Municipiului Bistriţa a două imobile, construcții și 
teren, ca urmare a dezafectării de la utilitatea publică  

 Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorității  consilierilor locali în funcție.  

 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință solicită 
avizul comisiilor de specialitate.  

Domnul consilier Filip Tudor – Președintele Comisiei juridice și 
administrație publică: aviz favorabil din partea comisiei juridice.  

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință:  
intervenții? Vă rog să dați drumul la vot! 

16 voturi ”pentru” - proiectul a fost adoptat. 

Se trece la punctul 17 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 
nr.103/17.05.2024 pentru modificarea Hotărârii consiliului local 
nr.65/12.04.2023 privind aprobarea Documentației de avizare a lucrărilor 
de intervenție și a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de 
investiţii ”Creşterea eficienţei energetice a clădirii Grădiniţa cu program 
normal nr.7” str.Constantin Roman Vivu nr.35, municipiul Bistriţa 

 Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorității  consilierilor locali în funcție.  

 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință solicită 
avizul comisiilor de specialitate.  

Doamna consilier Hudrea Daniela - Maria – Secretarul Comisiei 
economice: aviz favorabil, comisia economică. 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință:  intervenții 
dacă sunt? Vă rog să dați drumul la vot! Se poate vota, încă doi colegi... 

15 voturi ”pentru”, domnul consilier Bria nu a votat, proiectul a fost 
adoptat. 

 
Se trece la punctul 18 de pe ordinea de zi:  Proiect de hotărâre 

nr.104/17.05.2024 pentru modificarea Hotărârii Consiliului local al 
municipiului Bistrița nr.68/12.04.2023 privind aprobarea Documentației 
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de avizare a lucrărilor de intervenție și a indicatorilor tehnico-economici 
pentru obiectivul de investiţii ”Creşterea eficienţei energetice a clădirii 
Grădiniţa cu program normal nr.10”, Bulevardul Independenţei nr.57, 
municipiul Bistriţa 

 Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorității  consilierilor locali în funcție.  

 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință solicită 
avizul comisiilor de specialitate.  

Doamna consilier Hudrea Daniela - Maria – Secretarul Comisiei 
economice: aviz favorabil. 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință:  
mulțumesc! Intervenții dacă sunt? Vă rog să dați drumul la vot! Se poate vota. 

16 voturi ”pentru”, proiectul a fost adoptat.  
 
 Se trece la punctul 19 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 
nr.105/23.05.2024 privind aprobarea prelungirii duratei contractului de 
concesiune nr.10606/389/E/2004 încheiat cu Societatea Caraiman S.R.L. 
pentru terenul situat în municipiul Bistriţa, Bulevardul Decebal nr.40 
sc.C, aferent extinderii spațiului comercial proprietatea societății 

 Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorității  consilierilor locali în funcție.  

Domnul consilier Filip Tudor – Președintele Comisiei juridice și 
administrație publică: aviz favorabil. 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: intervenții, 
dacă sunt? Vă rog să dați drumul la vot! Se poate vota. Incă un coleg care nu a 
votat... 

15  voturi ”pentru”,   proiectul a fost adoptat.  
 
Se trece la punctul 20 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.106/23.05.2024 privind aprobarea listei de prioritate pentru anul 2024 
cuprinzând persoanele îndreptăţite să beneficieze de o locuinţă socială 

Proiectul de hotărâre cuprinde 10 articole şi se adoptă cu votul secret al 
majorității  consilierilor locali în funcție.  

Domnul consilier Filip Tudor – Președintele Comisiei juridice și 
administrație publică: aviz favorabil din partea comisiei juridice. . 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: intervenții, 
dacă sunt? Nu sunt. Vă rog să dați drumul la vot! Încă un vot...  

16 voturi ”pentru”,   proiectul a fost adoptat.  
 
Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință:  bun, am 

epuizat ordinea de zi. Dacă sunt interpelări adresate executivului sau 
domnului primar? Vă rog, domnul Pavelean! 
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Domnul consilier Pavelean Nicolae: da, mulțumesc!  
Domnule primar, legat de pistele de biciclete și mă refer aici la acele 

tronsoane care sunt deja marcate și practic sunt date în folosință ca și piste 
de biciclete. Deci excludem partea de tronsoane care încă sunt în lucru. Avem 
două probleme care le fac, dacă nu total impracticabile, uneori le fac dificil de 
practicat, de mers cu bicicleta pe acestea. Mă refer la tronsonul de pe strada 
1 Decembrie care este pe marginea carosabilului și din cauza faptului că nu 
au fost prevăzute scurgeri, așa cum ar fi trebuit, la fiecare ploaie se adună 
multă, multă apă pe pistele de biciclete și asta le face impracticabile, cel puțin 
pe o anumită perioadă de timp. Cum facem să rezolvăm problema asta? De 
ce nu au fost prevăzute scurgeri când s-au amenajat și cum o rezolvăm 
problema asta?  

A doua întrebare: vreau să vă întreb legat de trambulina din Parcul 
Municipal, când o să fie din nou funcțională, pentru că pare a fi abandonată de 
mult timp acolo și oamenii deja se întreabă când o să se poată bucura iarăși 
copilașii de trambulină.  

Și o ultimă problemă care mi-a fost semnalată din partea unor bistrițeni:  
lacul cu pești ornamentali din Parcul Municipal este într-o stare care pare să 
nu arate că este întreținut, apa este foarte murdară, uneori peștii chiar e dificil 
să-i mai vezi. Și, din fericire, lacul acesta este un punct de atracție pentru 
mulți oameni care vizitează Bistrița, dar dacă nu este întreținut corespunzător, 
nu mai arată la fel de bine. Și întrebarea ar fi: cine se ocupă de întreținerea 
lacului și dacă se poate schimba apa, se poate întreține, există soluții, 
probabil, care să limpezească cât de cât apa și curățarea filtrelor. Cine o face, 
cum facem să rezolvăm problema asta? Mulțumesc! 

Domnul consilier Munthiu Cristiean: da. Eu, fiind ultima ședință înainte 
de alegeri, urez tuturor celor care candidează, succes, și să fie bine pentru 
oraș.  

Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: domnule consilier, 
proiectul știți cui aparține. Nu e singurul exemplu, vă pot da foarte multe. 
Avem, nu puține situații în care am intervenit, am modificat, am adiționat, am 
extins suprafețe. În această situație, într-adevăr nu am intervenit, dar la fel ca 
și dumneavoastră, și eu personal am observat că se adună apă la bordură și 
pe suprafața pistelor. Am luat legătura cu executantul. Din fericire, este un 
executant foarte, foarte bun, în sensul în care administratorul este receptiv, 
colaborează bine cu autoritatea locală și problema va fi remediată. În mod 
evident avem nevoie de câteva puncte de scurgere. Nu sunt recepționate 
aceste piste pentru cicliști. Deci să fiți absolut liniștit, din acest punct de 
vedere, că nici nu le recepționăm până când nu îndreptăm ceea ce trebuie 
îndreptat. Și, în primul rând, rezolvarea peliculei de apă care se adună atunci 
când plouă. Nu poate fi rezolvată doar din pantă, din rampă, din.... Clar, avem 
nevoie de câteva guri de scurgere pe zonele observate. 

În ceea ce privește trambulina din Parcul municipal - este pe punctul de 
a fi reparată și o vom monta. Da, Domnule Rad, da, vă rog! 
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Alături de trenulețul Thomas, reprezintă un un punct de atracție. Copiii 
se bucură enorm, pentru că atunci când vin deținători de asemenea 
trambuline, 5 minute costă 15 lei, iar trambulina noastră este pusă la 
dispoziție gratuit.  

Domnul Irinel Rad – Șef Serviciul Voluntariat pentru Situații de Urgență: 
Domnule primar, domnilor viceprimari, domnilor consilieri locali,  Irinel Rad 
este numele meu, sunt Șeful SVSU Bistrița. 

Vă informez, cu bucurie, că trambulina pentru copilașii noștri încercăm 
să-i dăm drumul pe data de 1 iunie. Tocmai am adus astăzi, de la reparat, 
plasele de trambulină care au fost deteriorate. Mai avem, am mai avut o mică 
problemă, în sensul că țevile au trebuit să fie sudate în argon. Sperăm ca să 
fie totul în parametri. Mulțumesc! 

 Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: da, 1 iunie este 
termenul și, pe lângă toate celelalte manifestări dedicate copiilor și părinților în 
oraș, pe zona pietonală, în parcul municipal și trambulina va fi, din nou, printre 
punctele de atracție.  

În ceea ce privește lacul, nu doresc să vă răspund eu la această 
întrebare. Dacă nu este cineva din sală care poate să o facă, vă asigur că veți 
primi un răspuns în scris, chiar dacă nu va fi un răspuns foarte formalizat, 
chiar un mesaj SMS. E o chestiune care ține de specialiști în materie. Ceea ce 
pot să constat este faptul că peștii nu au probleme, sunt pești sensibili, sunt 
pești care au fost aclimatizați practic, în Bistrița. Dacă apa ar avea probleme 
dincolo de culoare, probleme de compoziție peștii nu ar rezista și am observa 
că dau rateuri. Deci problema e mai degrabă legată de aspect, dar și acest 
lucru, categoric, trebuie rezolvat. Veți primi răspunsul! Vă mulțumesc tuturor! 
și țin și eu să vă mulțumesc fiind și luna .... 

Da, da, am spus haideți! 
Domnul consilier Mathe Attila: mulțumesc! Un cetățean m-a rugat să vă 

spun, domnule primar - pe Strada Independenței, în zona Emi Center, unde 
este și UNIX - ul, mașinile circulă cu viteză mare și, de multe ori, nu se opresc 
la trecerea de pietoni și, dacă se poate, să vorbiți cu poliția rutieră, dacă se 
pot monta semafoare la trecerea de pietoni. Mulțumesc! 

Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița:  stimate domnule 
consilier, avem un un studiu de management al traficului în municipiul Bistrița 
pe care îl punem în aplicare. E un document complex, un document pe care 
m-aș fi bucurat dacă l-am fi avut înainte de implementarea proiectului linia 
verde și reconfigurare axe, dar bun este și acum. Cert este că peste tot unde 
am sesizat că avem nevoie de semaforizare, am făcut acest lucru. Încă din 
2021 am intervenit în așa fel încât la trecerile pentru pietoni consolele să fie 
marcate cu bandă LED, să fie văzute noaptea, când e ceață, de la distanță 
verde, galben, roșu, în funcție de culoarea semaforului. Tot din 2021 am 
procedat în așa fel încât toate trecerile pentru pietoni, chiar dacă nu sunt 
semaforizate, să fie semnalizate cu lumină intermitentă, pentru că este foarte, 
foarte, foarte important pentru siguranța oamenilor. Am mărit mult numărul 
trecerilor de pietoni semaforizate, foarte mult, și vă pot pune la dispoziție o 
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situație în acest sens. Avem, probabil, nevoie și de alte treceri de pietoni 
semaforizate în funcție de fluxul de pietoni din zona respectivă. O să analizăm 
și o să vă dăm un răspuns. 

 Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință:  da, 
mulțumesc tuturor!  

Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: ei, tot vreau să vă 
mulțumesc tuturor pentru modul în care am colaborat, tuturor, cum? 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: dar mai 
avem ședințe, până-n octombrie! 

 Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița:  știu, știu, dar e 
important, pentru că este înainte de alegeri. Noi mergem, ca mandat, până în 
luna septembrie. Dar formal, fiind alegeri, fac acest gest, zic eu, de 
normalitate. Mulțumesc, am funcționat bine, trecând peste, mă rog, toate 
puseele, uneori interesante, ale unora. O după-amiază bună tuturor! 

Domnul Viceprimar Sorin Hangan – Președintele de ședință: mulțumesc 
tuturor! O după-amiază plăcută să aveți! Doamne ajută! 

 
Domnul președinte de ședință Sorin Hangan declară închise lucrările 

şedinţei ordinare a Consiliului local al municipiului Bistriţa din data de 
29.05.2024.  
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